
Protokół sesji nr XV/19 
Rady Miejskiej w Siechnicach  
z dnia 28 października 2019 r. 

 

 
Po sprawdzeniu quorum, sesję nr XV/19 Rady Miejskiej w Siechnicach otworzył i obrady 

prowadził przewodniczący Rady Miejskiej Roman Kasprowicz. 
W sesji uczestniczyło 20 radnych (lista obecności w załączeniu), burmistrz Milan Ušák, pracownicy 
samorządowi, przedstawiciele jednostek pomocniczych. Nieobecny był radny Michał Młyńczak. 
 
Ad.1. Za zatwierdzeniem porządkiem sesji głosowało 20 radnych(jeden radny nieobecny): 

1. Wnioski do porządku obrad. 
2. Zatwierdzenie protokołu sesji  nr XIII/19 i XIV/19. 
3. Informacje i komunikaty przewodniczącego Rady Miejskiej i przewodniczących komisji. 
4. Informacje i komunikaty burmistrza. 
5. Projekt uchwały Rady Miejskiej zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2019 Gminy 

Siechnice. 
6. Projekt uchwały Rady Miejskiej zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Siechnice. 
7. Projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie przyjęcia projektu „Regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków na terenie gminy Siechnice”. 
8. Projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie podjęcia przez Gminę Siechnice działalności  

w zakresie telekomunikacji. 
9. Projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie ustalenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku 

energetycznego. 
10. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Siechnice w 2019 roku. 
11. Projekt uchwały Rady Miejskiej zmieniającej uchwałę w sprawie wprowadzenia regulaminów 

korzystania z placów zabaw, siłowni plenerowych, placów rekreacyjnych, parków oraz terenów 
zieleni urządzonej stanowiących własność Gminy Siechnice. 

12. Interpelacje i zapytania radnych. 
13. Wolne wnioski. 

 
Ad.2. Przewodniczący przystąpił do głosowania nad zatwierdzeniem protokołu sesji nr XIII/19, 

który został dostarczony w formie elektronicznej a w formie pisemnej wyłożony w Biurze Rady. 
Radny Łukasz Kropski zwrócił uwagę, że żadna z wersji protokołu nie jest umieszczona na e-seji 

ani w materiałach na BIP. 
Radna Katarzyna Nowak-Pokorny zwróciła uwagę, że w protokole jest błąd na stronie 5 

(przedostatnia strona) jest napisane, że „Pani Dorota Metzger z Rady Osiedla Święta Katarzyna” nie 
jest z Rady Osiedla, jest mieszkanką Świętej Katarzyny. 

Przewodniczący powiedział, że zostanie to poprawione. 
Radna Anna Schindler uznała, że protokoły wpłynęły za późno. Powinny być dostarczone łącznie 

z materiałami do sesji. Jeżeli będą procedowane protokoły, to do protokołu nr XIV ma wnioski i chce je 
zgłosić podczas przyjmowania protokołu. 
Radny Łukasz Kropski zapytał przewodniczącego Rady, w jakim trybie i w oparciu, o jaki punkt statutu 
albo uchwały samorządowej został dopuszczony do głosu Pan radny Piotr Gądziński w punktach 
interpelacji i zapytań z pytaniem do Pani Anny Schindler. 
Przewodniczący Rady Roman Kasprowicz odpowiedział, że jako przewodniczący komisji. 

Za przejęciem protokołu sesji nr XIII/19 głosowało 12 radnych, 7 radnych wstrzymało. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że protokół nr XIV również został przesłany w formie 

elektronicznej i w formie pisemnej wyłożony w Biurze Rady. 
Pani radna Anna Schindler poinformowała, że zgłasza wnioski do protokołu nr XIV z sesji Rady 

Miejskiej z dnia 25 września br. lub o odłożenie przyjęcia protokołu do następnej sesji – wnioski jako 
załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady zdecydował o zdjęciu protokołu z porządku obrad w celu uzupełnienia. 
 

Ad.3. Przewodniczący Rady Roman Kasprowicz poinformował, że wraz z Panią Sekretarz Barbarą 
Kosterską w imieniu Burmistrza wręczyli nagrody w Ogólnopolskim Turnieju Tańca Towarzyskiego  
o puchar Burmistrza. Turniej odbył się w dniu 5 października br. w hali sportowej w Siechnicach. 



Ad.4. Burmistrz Milan Ušák poinformował, że opuści wcześniej obrady ze względu na zaproszenie do 
uczestnictwa przez Burmistrza Kątów Wrocławskich w spotkaniu, które poświęcone będzie 
komunikacji autobusowej w Aglomeracji Wrocławskiej oraz drugie spotkanie organizowane przez 
członka Zarządu Województwa Dolnośląskiego w sprawie uruchomienia przewozów kolei aglomeracji 
na linii Trzebnica-Świdnica. 
Burmistrz Milan Ušák zakomunikował, że termin otwarcia ofert, złożonych w ramach przetargu na 
dokończenie budowy szkoły przypada na 8 listopada br. Natomiast, jeżeli chodzi o budowę, 
rozbudowę, przebudowę ul. Osiedlowej w Siechnicach, jako drogi dojazdowej do nowej szkoły, prace 
są już na ukończeniu. Poinformował również, że przetarg na budowę Ośrodka Zdrowia jest ogłoszony. 
Termin otwarcia ofert jest wyznaczony na 5 listopada br. 
Burmistrz pogratulował osiągniętych wyników mieszkańcom gminy, którzy kandydowali w wyborach 
parlamentarnych. 

Przewodniczący Rady Roman Kasprowicz poinformował radnych o konieczności wstrzymania się od 
udziału w głosowaniu, jeżeli dotyczy ono jego interesu prawnego. 

Ad.5. Wnioskodawcą podjęcia uchwały Rady Miejskiej zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2019 
Gminy Siechnice (projekt w załączeniu) jest burmistrz. 
Pani Skarbnik Krystyna Chmura poinformowała, że odbyło się posiedzenie połączonych Komisji, na 
którym szczegółowo omówiła skierowane w trybie statutowym projekt zmiany uchwały budżetowej. 
Przedstawiła również autopoprawki Pana Burmistrza. 
Zgłosiła również poprawkę autorską, w pkt. 18 na podstawie wniosków placówek oświatowych oraz 
Ośrodka Pomocy Społecznej w związku ze zmianą przepisów w planie wydatków  
w rozdziałach 80101, 80103, 80104, 80148, 80195, 85216 i 85219 przesunąć środki finansowe  
w łącznej wysokości 10 098, 57 zł. 
Omówiła poszczególne wnioski złożone przez placówki oświatowe. Przesunięte środki zostały 
wygospodarowane z § 421 – zakup materiałów, § 426- zakup energii, § 401 wynagrodzenia  oraz dla 
GOPS-u z § 311- wypłata świadczeń. 
Pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały przedstawił przewodniczący komisji 
Piotr Gądziński. 
Przewodniczący klubu radnych Gmina Fair Play Jakub Kłosiński poinformował, że klub nie wydał opinii 
o projekcie uchwały. 
Przewodniczący klubu radnych Prawo i Sprawiedliwość Andrzej Dulski przedstawił pozytywną opinię. 
 
Radna Anna Schindler skierowała pytanie do burmistrza o pkt. 6 ppkt. a) uzasadnienia uchwały  
o konieczności wprowadzenia zmian w harmonogramie realizacji projektu o okres jednego kwartału 
w latach 2019 – 2021 pn. „Realizacja pilotażowego projektu wdrożenia rozwiązań Smart City dla 
Gminy Siechnice z uwzględnieniem strategii rozwoju gminy”, która strategia została uwzględniona  
a nie została tutaj wskazana. 
Drugie pytanie dot. punktu, 10 w jakim postępowaniu administracyjnym i jakiej sprawy dotyczy 
wniosek w planie wydatków przesunięcia kwoty 12 tys. zł. z rozdziału 70005 do rozdziału 90006 
zabezpieczającą plan wydatków na wykonanie ekspertyzy niezbędnej w prowadzonym postępowaniu 
administracyjnym. 
Burmistrz Milan Ušák odpowiedział, że na pytanie pierwsze odpowie Grzegorz Salwa kierownik Biura 
Funduszy Zewnętrznych, natomiast na drugie pytanie odpowiedział, że są to ekspertyzy, które są 
finansowane w postępowaniach prowadzonych na podstawie przepisów ustawy prawo wodne  
z zakresu naruszenia stosunków wodnych tzn. kierowanie spływu wód z prywatnych posesji na 
sąsiednie prywatne posesje. Są to postępowania polegające na tym, że ktoś się kiedyś wybudował  
i podniósł zdaniem sąsiada za wysoko grunt i kieruje swoje wody z ogródka na przyległą 
nieruchomość. Ekspertyzy uprawnionego hydrologa finansowane są z budżetu. Są to długoletnie 
postępowania w wyniku odwołań stron do SKO. Obecnie takie postępowanie toczy się w Świętej 
Katarzynie. 
Grzegorz Salwa kierownik Biura Funduszy Zewnętrznych odpowiedział, że Burmistrz nie ma 
możliwości składania wniosku dla jakiegokolwiek programu dotacyjnego powołując się na dokumenty, 
które nie są obowiązujące. W oparciu o zapisy Strategii i dokumentacji planowania strategicznego na 
poziomie krajowym wniosek otrzymał dofinansowanie. Wniosek o dofinansowanie opiera się na 
Strategii obowiązującej, którą gmina posiada do roku 2020. 
 
Radny Łukasz Kropski skierował pytanie do Pani Skarbnik, żeby w punkcie 6 uzasadnienia ppkt.c. 
zmienić słowa „dokonać korekty” na „dokonać zmniejszenia” planowanych w roku 2019 będzie to 
bardziej precyzyjne dla mieszkańców. 



Pani Skarbnik odpowiedziała, że jest po rozmowie z pracownikami biura Budżetu i ten wniosek został 
przyjęty. Zaproponowała wprowadzić zmianę od następnej uchwały. Jednocześnie poinformowała, że 
jest to uzasadnienie, a w załącznikach treści normatywnej, jest dokładnie powiedziane, że jeżeli jest to 
wartość z minusem tzn., że jest to zmniejszenie bez minusa czytamy, jako wartość dodatnią, czyli jest 
to wartość zwiększona. W uzasadnieniu będzie to również dokładnie rozpisane. 
Za przyjęciem uchwały Rady Miejskiej nr XV/138/19 zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2019 
Gminy Siechnice głosowało 11 radnych, 9 radnych wstrzymało się. 
 
Ad.6. Wnioskodawcą podjęcia uchwały Rady Miejskiej w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Siechnice (projekt w załączeniu) jest burmistrz.   
Skarbnik Krystyna Chmura poinformowała, że projekt uchwały również był szczegółowo omawiany. 
Przedstawiła zmiany wskazane w tabelach Wieloletniej Prognozy Finansowej: 
- na stronie 21 dla roku 2019, 2020, 2021 i 2023 zostały naniesione zmiany związane zakupem działki 
i rozłożeniem na raty. 
- w kolumnie 14.2 kwota długu, którego planowana spłata dokona się z wydatków budżetu wpisane są 
wartości: 
w 2019 -115 040,00 zł, 
w 2020 – 86 280,00 zł, 
w 2021 – 57 520,00 zł, 
w 2022 – 28 760,00 zł, 
- w kolumnie 14.3 wydatki zmniejszające dług w latach 2020, 2021, 2022, 2023 wpisane są równe 
wartości - 28 760,00 zł, 
- w kolumnie 14.3.2 dane o długu i jego spłacie związane z umowami zaliczonymi do tytułów dłużnych 
wliczanych do państwowego długu publicznego. Również w latach 2020, 2021, 2022, 2023 należy 
wpisać wartość 28 760,00 zł, 
- zmiana dotycząca zbiornika retencyjnego w Smardzowie - na str. 29 w wierszu 1.3.2.38 Rewitalizacja 
i infrastruktura bezpieczeństwa we WrOF dla roku 2019 kwota 31 000,00 zł  a w roku 2020 kwota 
2 274,00 zł, 
- na stronie 37 w tabeli nr 2 - Dofinansowanie do zadania Smart City kwota dotacji nie ulega zmianie 
natomiast następuje przesunięcie między dotacją do wydatków bieżących i wydatków majątkowych. 
Dotacje bieżące zostają zwiększone o 50 tys. a dotacje majątkowe zmniejszone o 50 tys. 
- Zbiornik w Smardzowie łączna kwota dotacji – 8 022 066,76 zł jest to około 100 tys. więcej niż  
w WPF-ie z września br. 
- dofinansowanie budowy Szkoły Podstawowej w Siechnicach w stosunku do zapisów wrześniowych 
kwota dotacji została przekazana w wysokości 8 774 711,51 zł i jest wyższa około 4 000 000,00 zł, 
- zmian w centrach multimodalnych nie wprowadzono.    
Pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały przedstawił przewodniczący komisji 
Piotr Gądziński. 
Przewodniczący klubu radnych Gmina Fair Play Jakub Kłosiński poinformował, że klub nie wydał opinii 
o projekcie uchwały. 
Przewodniczący klubu radnych Prawo i Sprawiedliwość Andrzej Dulski przedstawił pozytywną opinię  
i wprowadzone poprawki. 
Za przyjęciem uchwały Rady Miejskiej nr XV/139/19 zmieniającej w sprawie przyjęcia wieloletniej 
prognozy finansowej Gminy Siechnice głosowało 11 radnych, 9 radnych wstrzymało się. 
 
Ad.7. Wnioskodawcą podjęcia uchwały Rady Miejskiej w sprawie przyjęcia projektu „Regulaminu 
dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Siechnice” (projekt w załączeniu) jest 
Przewodniczący Rady. 
Przewodniczący Roman Kasprowicz poinformował, że projekt uchwały został omówiony na 
posiedzeniu połączonych komisji. Na komisji został zgłoszono wniosek o dopisanie w rozdziale  
6 § 9 pkt. 2 po kropce „oraz na gminnych tablicach ogłoszeń”. Wszystkie uwagi, które zostały 
zgłoszone przez Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie zostały w tym Regulaminie ujęte. 
Pozytywną opinię dla przedłożonego projektu uchwały wraz z autopoprawką wprowadzoną przez 
przewodniczącego Rady przedstawił wiceprzewodniczący Komisji Gospodarczej i Rozwoju Gminy 
Piotr Gądziński. 
Przewodniczący klubu radnych Gminy Fair Play Jakub Kłosiński przedstawił pozytywną opinię  
z zastrzeżeniem wniesienia poprawek, które zostały zgłoszone na Komisji. 
Klub radnych Prawa i Sprawiedliwości nie wydał opinii do projektu uchwały. 
 



Burmistrz Milan Ušák poprosił o rozważenie dokonania dwóch zmian w projekcie uchwały w § 13 i § 
16. W § 13 w ust.2 okres 2 lat od wydania warunków wydłużyć do 3 lat i odpowiednio w § 16 ust.2 
również wydłużyć okres 2 lat do 3 lat. Wyjaśnił, że terminy obowiązywania warunków technicznych są 
niespójne z obowiązującym okresem ważności wydawanych pozwoleń na budowę. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Roman Kasprowicz przyjął zaproponowane zmiany przez Burmistrza, 
jako autopoprawkę. 
Za przyjęciem uchwały nr XV/140/19 Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie przyjęcia projektu 
„Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Siechnice” głosowało 16 
radnych, 4 radnych wstrzymało się. 
 
Ad.8. Wnioskodawcą podjęcia uchwały Rady Miejskiej w sprawie podjęcia przez Gminę Siechnice 
działalności w zakresie telekomunikacji (projekt w załączeniu) jest burmistrz Siechnic. 
Burmistrz poinformował, ze zgodnie z treścią uzasadnienia uchwały gmina powinna uregulować 
działalność w zakresie telekomunikacji. 
Pozytywną opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Gminy o projekcie uchwały przedstawił 
wiceprzewodniczący komisji Piotr Gądziński. 
Pozytywną opinię klubu radnych Gmina Fair Play o projekcie uchwały przedstawił radny Jakub 
Kłosiński. 
Pozytywną opinię klubu radnych Prawo i Sprawiedliwość o projekcie uchwały przedstawił 
przewodniczący klubu Andrzej Dulski. 
Za przyjęciem uchwały nr XV/141/19 Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie podjęcia przez Gminę 
Siechnice działalności w zakresie telekomunikacji głosowało 20 radnych. 
 
Burmistrz poprosił o uzupełnienie swoich komunikatów - dostał informację o trzecim spotkaniu,  
w którym weźmie udział. Spotka się z wojewodą dolnośląskim i tu podziękował radnemu Andrzejowi 
Dulskiemu za współorganizację tego spotkania. Spotkanie będzie poświęcone nie tylko inwestycjom  
z krajowego funduszu dróg samorządowych, ale także inwestycje prowadzone w zakresie zbiornika 
retencyjnego w Smardzowie. Wojewoda został zaprzysiężony na posła, więc są to jego ostatnie dni 
urzędowania w urzędzie i burmistrz chce jeszcze te sprawy wspólnie pilotować. Ma nadzieję, że 
wojewoda, jako nowy poseł będzie pilotował znaczącego zwiększenia dofinansowania do budowy 
multimodalnych węzłów przesiadkowych. Gmina jest na etapie ogłoszenia II przetargu z drobnymi 
modyfikacjami. Pierwszy przetarg wykazał kilkumilionowe przekroczenie zakładanych środków.  
Odbyło się spotkanie z udziałem Komendanta Wojewódzkiego Policji, Komendanta Miejskiego Policji, 
oraz Wojewody Dolnośląskiego w sprawie podpisania listu intencyjnego na podstawie, którego Gmina 
Siechnice i Powiat Wrocławski współfinansowałyby prace projektowe dla nowej docelowej siedziby 
Komisariatu Policji w Siechnicach. List przed podpisaniem zostanie Wysokiej Radzie przedstawiony  
i omówiony. Pod budowę komisariatu wytypowana jest działka przy ul. Jarzębinowej, która wchodzi do 
zasobu Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa. Z działki zostanie wydzielone 30-40 arów na cele tej 
inwestycji. Pierwotnie prowadzone były rozmowy o przekazaniu starego Ośrodka Zdrowia Policji, ale w 
ostatnich tygodniach zmieniło się stanowisko Policji i preferują budowę nowego obiektu. List intencyjny 
podpisany zostanie pod warunkiem, że w jego treści znajdzie się zobowiązanie Komendanta 
Wojewódzkiej Policji o umieszczeniu tej inwestycji w planie modernizacji Policji Państwowej na lata 
2020 – 2024. Burmistrz będzie rekomendował Wysokiej Radzie podpisanie tego listu.  
W przyszłości będzie rodziło to konsekwencje finansowe w postaci konieczności zabezpieczenia na 
współfinansowanie prac projektowych. Powiat Wrocławski chce współfinansować 30%. Podziękował 
Sekretarz Barbarze Kosterskiej za jej zaangażowanie w wyniku, którego uzyskano pozytywną decyzję 
na zarządzie powiatu. 

Ad.9. Wnioskodawcą uchwały Rady Miejskiej w sprawie ustalenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku 
energetycznego (projekt w załączeniu) jest burmistrz Siechnic. 
Joanna Bryłkowska Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej poinformowała, że przedłożony 
projekt uchwały w sprawie wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego związany jest  
z nowelizacją ustawy prawo energetyczne, które nakazuje gminie podjęcie uchwały określającej 
wniosek, który osoby ubiegające się o przyznanie zryczałtowanego dodatku energetycznego powinny 
złożyć. Dodatek energetyczny przysługuje odbiorcy wrażliwemu, który pobiera energię elektryczną  
i jest odbiorcą dodatku mieszkaniowego spełniający określone warunki wynikające z ustawy. W gminie 
Siechnice w 2019 roku 2 osoby skorzystały z dodatku energetycznego. Zadanie finansowane jest  
z budżetu państwa. Kwota przyznawanej dotacji na rok wynosi 425 zł. 
Pozytywną opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Gminy o projekcie uchwały przedstawił 
wiceprzewodniczący komisji Piotr Gądziński. 



Pozytywną opinię klubu radnych Gmina Fair Play o projekcie uchwały przedstawił radny Jakub 
Kłosiński. 
Pozytywną opinię klubu radnych Prawo i Sprawiedliwość o projekcie uchwały przedstawił 
przewodniczący klubu Andrzej Dulski. 
Za przyjęciem uchwały nr XV/142/19 Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie ustalenia wzoru 
wniosku o wypłatę dodatku energetycznego głosowało 20 radnych. 

Ad.10. Wnioskodawcą uchwały w sprawie uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Siechnice w 2019 roku (projekt  
w załączeniu) jest burmistrz Siechnic. 
Jacek Gierczak kierownik Wydziału Zieleni, Środowiska i Gospodarki Wodnej wyjaśnił, że taki program 
został w maju br. uchwalony jednak uchwała została unieważniona przez Wojewodę Dolnośląskiego, 
który wskazał brak w tym programie schroniska dla zwierząt. Obecnie, na terenie gminy program 
realizowany jest przez przytulisko dla zwierząt w Zakrzowie. Podjęto starania o wyłonienie schroniska, 
które będzie współpracowało w tym zakresie. Udało się podpisać umowę ze schroniskiem w Świdnicy. 
Wobec powyższego został przedłożony nowy program, który spełnia wymagania wojewody oraz 
uwzględnia uwagi Powiatowego Lekarza Weterynarii. 
Pozytywną opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Gminy o projekcie uchwały przedstawił 
wiceprzewodniczący komisji Piotr Gądziński. 
Pozytywną opinię klubu radnych Gmina Fair Play o projekcie uchwały przedstawił radny Jakub 
Kłosiński. 
Klub radnych Prawa i Sprawiedliwości nie wydał opinii do projektu uchwały. 
Za przyjęciem uchwały nr XV/143/19 Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie uchwalenia Programu 
opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Siechnice w 2019 roku głosowało 15 radnych, 5 radnych wstrzymało się. 

Ad.11. Projekt uchwały Rady Miejskiej zmieniającej uchwałę w sprawie wprowadzenia regulaminów 
korzystania z placów zabaw, siłowni plenerowych, placów rekreacyjnych, parków oraz terenów zieleni 
urządzonej stanowiących własność Gminy Siechnice (projekt w załączeniu) jest burmistrz Siechnic. 
Zastępca Burmistrza Lesław Kubik wyjaśnił, że projekt uchwały ma na celu wprowadzenie 
dodatkowych zapisów do regulaminów placu zabaw. Zapisy te dotyczą korzystania z trampolin. 
Producent ze swojej strony jest obowiązany do dostarczenia regulaminu spełniającego ogólne zasady 
jak należy z urządzenia korzystać. Zasady należy wprowadzić do naszego ogólnego regulaminu placu 
zabaw. 
Pozytywną opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Gminy o projekcie uchwały przedstawił 
wiceprzewodniczący komisji Piotr Gądziński. 
Pozytywną opinię klubu radnych Gmina Fair Play o projekcie uchwały przedstawił radny Jakub 
Kłosiński. 
Pozytywną opinię klubu radnych Prawo i Sprawiedliwość o projekcie uchwały przedstawił 
przewodniczący klubu Andrzej Dulski. 
Za przyjęciem uchwały nr XV/144/19 Rady Miejskiej w Siechnicach zmieniającej uchwałę w sprawie 
wprowadzenia regulaminów korzystania z placów zabaw, siłowni plenerowych, placów rekreacyjnych, 
parków oraz terenów zieleni urządzonej stanowiących własność Gminy Siechnice głosowało 20 
radnych. 

Ad.12. Przewodniczący Rady Miejskiej Roman Kasprowicz poinformował o udzielonych 
odpowiedziach na zapytania i wnioski radnych. 
Radny Piotr Nowiński zapytał w sprawie realizacji rozbudowy szkół podstawowych na terenie oraz 
realizacji budowy ośrodka zdrowia. 
Zastępca burmistrza Lesław Kubik odpowiedział, że odnośnie do szczegółów realizacji inwestycji 
budowy ośrodka zdrowia zostanie udzielona odpowiedź pisemna. Wydziały urzędu nie zajmują się 
wprost tą inwestycją. Inwestycja prowadzona jest przez Siechnicką Inwestycyjną Spółę Komunalną  
i po zasięgnięciu informacji u źródła zostanie udzielona odpowiedź.  
Natomiast, co do inwestycji oświatowych to: 
- inwestycja dotycząca budowy Szkoły Podstawowej w Siechnicach jest ogłoszony kolejny przetarg. 
- rozbudowa I etapu szkoły w Żernikach Wrocławskich została zakończona, ale nie został zamknięty 
jej odbiór końcowy z uwagi na bardzo dużo wad i usterek. Komisja czeka na uzupełnienie 
dokumentacji, która na etapie przystąpienia do odbioru nie była kompletna. Jeżeli wykonawca 
dostarczy brakującą dokumentację to prawdopodobnie odbiór zostanie zakończony. 
- rozbudowę szkoły w Świętej Katarzynie wykonawca powinien skończyć do II półrocza br. Zostało 
podpisane porozumienie z Kogeneracją dotyczące wykonania węzła cieplnego na ich koszt. Sieć 



ciepłownicza doprowadzona jest już do parku została kwestia realizacji przyłącza do samego budynku 
szkoły. Ostatni odcinek przyłącza Kogeneracja wykona w listopadzie. Jednocześnie poinformował, że 
będzie przy współpracy z Kogeneracją wymieniony węzeł cieplny, jako źródło ciepła na hali w Świętej 
Katarzynie i zostanie zlikwidowany piec gazowy. 
- rozbudowa szkoły podstawowej w Radwanicach jest na etapie przygotowania przetargu na 
opracowanie dokumentacji przetargowej tej docelowej rozbudowy szkoły, na którą jest koncepcja 
opracowana przez pracownię projektową. Żeby przyspieszyć rozwiązanie kłopotliwych warunków 
nauczania w szkole zrodził się pomysł wykonanie tymczasowej rozbudowy w oparciu o system 
kontenerowo-modułowy. Wydział Inwestycyjny kończy oszacowanie kosztów takiego przedsięwzięcia. 
Odbyło się spotkanie z dyrekcją szkoły i Radą Rodziców w sprawie kontenerowego rozwiązania dla 
ok.1000 m

2
 pow. użytkowej przy ul. Kolejowej gdzie aktualnie znajduje się świetlica. 

Postawienie kontenerów na terenach bezpośrednio sąsiadujące ze szkołą nie jest możliwe  
z uwagi na nieuregulowane stany prawnie. Po przedstawieniu oszacowania kosztów podjęta będzie 
decyzja czy to będzie system kontenerowy czy system modułowy. 
 
Radny Piotr Gądziński zapytał: 
- o remont sali gimnastycznej w Żernikach Wrocławskich. Kiedy zostanie zakończony i oddany pod 
użytkowanie dla dzieci? 
- czy wykonawca szkoły podstawowej w Żernikach Wrocławskich uzyskał pozwolenie na użytkowanie 
tej inwestycji? Czy decyzja stała się ostateczna? Czy te wszystkie wady i usterki są tak istotne, że nie 
można było rozpocząć nauki w salach lekcyjnych a usterki usuwać w godzinach popołudniowych, 
nocnych lub weekendowych? 
Zastępca Burmistrza Lesław Kubik odpowiedział, że firma, która wygrała przetarg na wymianę podłogi 
nie była przygotowana do tego przedsięwzięcia. 
Zadanie zostało podzielone na trzy etapy. Na etapie I należało ocenić, w jakim stanie jest spodnia 
konstrukcja podłogi. Ekspertyza wskazywała na wadliwość posadzki.  Wykonawca nie uzgodnił 
ostatecznego materiału dla posadzki. Wezwany wykonawca na spotkanie przyszedł nieprzygotowany. 
Wyjaśnione zostało, co należy przedstawić do zatwierdzenia. Na kolejnym spotkaniu wykonawca 
również nie przedstawił kompletu dokumentów, natomiast przedstawił do zaopiniowania rozwiązanie 
położenia gorszej posadzki, co przyczyniło się do przedłużenia prac. Zastępca Burmistrza podkreślił, 
że przy tym zadaniu należy szczegółowo zwracać uwagę na wszystkie elementy posadzki Sali jak: 
wykładzinę, farby, kleje, które w sumie stanowią tę posadzkę. 
Wykonawca złożył już prawidłową dokumentację z wymaganymi atestami i deklaracjami na materiał, 
który będzie ułożony na sali. Od momentu zatwierdzenia w ciągu 4 tygodni dostawca dostarczy 
materiały a wykonawca w ciągu 2 tygodni ułoży podłogę. 
Radny Piotr Gądziński skomentował dopiero później rozpoczną się procedury odbiorowe 
Zastępca Burmistrza Lesław Kubik odpowiedział, że formalnie będzie dokonany odbiór. Stwierdzono 
ponad 90 uwag komisji odbiorowej. Osobiście nie był w komisji z powodu innych obowiązków.  
We wszystkich pomieszczeniach są usterki. Usuwanie tak dużej ilości usterek nie jest realne przy 
rozpoczętej nauce w szkole. Szkoła zaczyna pracę rano i kończy popołudniu. Zastępca zgodził się ze 
stanowiskiem komisji, żeby wykonawca jak najmniej pozostawił usterek. Żeby nie było dezorganizacji 
pracy szkoły. Na dzień dzisiejszy, dalej jest nieuruchomiona winda. Komisja ostatecznie zamknie 
odbiór po usunięciu najważniejszych przeszkód. 
Radny Piotr Gądziński stwierdził „czyli w tym tygodniu inspektor nadzoru spotyka się z wykonawcą 
żeby zweryfikować usunięcie wszystkich usterek”. 
Zastępca Burmistrza odpowiedział, tak. 
Radny Piotr Gądziński zapytał: i szkoła zostanie przekazana pod użytkowanie dzieci. 
Zastępca Burmistrza stwierdził, że na to nie odpowie, bo nie jest członkiem komisji. 
 
Radny Jakub Kłosiński nawiązując do pisma SGM.003.3.23.2919.BK składa zapytanie  
o wyszczególnienie działań i akcji dotyczących przybliżenia idei samorządności mieszkańcom przez 
Stowarzyszenie Rzeczpospolita Samorządna, które zostały zrealizowane na terenie naszej gminy. 
Odpowiedź należy przekazać w formie pisemnej. 
Drugie zapytanie - kiedy będą zorganizowane wybory uzupełniające do Rady Osiedla w Radwanicach 
z uwagi na rezygnację części członków. Zapytanie zostanie również złoże na piśmie. 
Sekretarz Gminy Barbara Kosterska odpowiedziała, że na najbliższą sesję przygotowany zostanie 
projekt uchwały w sprawie organizacji wyborów w Radzie Osiedla. Przypuszczalny termin wyborów to 
grudzień. 
Trzecie zapytanie dotyczyło wniosku Rady Sołeckiej Smardzowa w sprawie wykonania dokumentacji 
oświetlenia ulicy Jagodowej w Smardzowie z funduszu sołeckiego. Rada sołecka złożyła odwołanie.  



W jakim trybie będzie rozpatrywane odwołanie od decyzji, czy będzie to miało wpływ na zachowanie 
ustawowego terminu. Zapytanie zostanie złożone na piśmie. 
Zastępca Burmistrza Lesław Kubik powiedział, że odpowiadał na to pismo. Odniósł się, co do natury 
ogólnej, dlatego ten wniosek został nieprzyjęty. Odbyło się spotkanie z sołtysami, z radami gdzie 
m.innymi była poruszana kwestia merytoryczności składanych wniosków w ramach inicjatyw 
społecznych. Inicjatywy społeczne nie są do zgłaszania do budżetu gminy nowych zadań 
inwestycyjnych. Takim zadaniem jest min. budowa oświetlenia na drogach gminnych. Fundusz sołecki 
służy do realizacji drobnych zadań. Gmina nie posiada takiej formuły budżetu obywatelskiego, że 
wprowadza się do budżetu zadania, które są również planowe. 
Jest plan rozwoju oświetlenia dla gminy obejmujący wszystkie miejscowości i ulica Jagodowa nie jest 
ujęta. Zadania są rozpisane w prognozie wieloletniej (po 500 tys. rocznie) i na dzień dzisiejszy te 
środki się wyczerpały. Zadania inwestycyjne realizowane są przez Wydział Inwestycyjny, który nie jest 
w stanie więcej zrobić niż jest do zrobienia min. z powodu fluktuacji na tym stanowisku. Złożone 
odwołanie będzie skutkowało rozpatrzeniem. 
Pan radny Jakub Kłosiński zwrócił uwagę, że jest to fundusz sołecki a nie inicjatywa. 
Zastępca Burmistrza Pan Lesław Kubik powiedział, że to zadanie też nie powinno być z funduszu 
sołeckiego. 
 
Skarbnik Krystyna Chmura poinformowała, że wnioski w zakresie funduszu sołeckiego powinny być, 
rozpatrywane w trybie procedury, jaka jest opisana w ustawie o funduszu sołeckim. Jeżeli była 
negatywna odpowiedź ze strony urzędu, to zgodnie z ustawą o funduszu sołeckim stronie przysługuje 
skierowanie tego samego wniosku do Przewodniczącego Rady i wtedy wniosek będzie procedowany 
na sesji budżetowej. 
Pan radny Jakub Kłosiński zwrócił się z zapytaniem czy taki wniosek dotarł do Pana 
Przewodniczącego. 
Przewodniczący Rady Roman Kasprowicz odpowiedział, że jest wniosek sołectwa Smardzowa 
kierowany do burmistrza natomiast nie bezpośrednio do Rady. 
 
Radny Łukasz Kropski podziękował za realizację wniosku dot. otwartej strefy aktywności na Świętego 
Krzyża w Siechnicach oraz aplikacji jak dojadę. 
Poinformował, że złoży na piśmie zapytanie, na jakim etapie przygotowana jest analiza dotycząca 
realizacji inwestycji gminnych w ramach partnerstwa publiczno-prywatnego oraz zapytanie dotyczące 
funkcjonowania monitoringu miejskiego. 
Skarbnik Pani Krystyna Chmura poinformowała, że w pewnym zakresie analizy są prowadzone. Na 
spotkaniu połączonych komisji w zakresie PPP, Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Rozwoju 
Gminy Pan Michał Młyńczak zobowiązał się, że wraz z radnymi zostaną przygotowane wytyczne jak 
ma być skonstruowane to zapytanie, w którym kierunku te analizy powinny pójść. Do tej pory brak tych 
wytycznych. 

  
Radna Katarzyna Nowak-Pokorny zapytała ponownie o ulicę Powstańców Śląskich. 
Zastępca Burmistrza Pan Lesław Kubik odpowiedział, że ulica Powstańców Śląskich nie jest 
planowana w budżecie gminy do realizacji z powodu niewystarczającej ilości środków. 
Postanowieniem burmistrza środki te, które mamy do dyspozycji na rok 2020 będą wykorzystywane, 
jako wkład własny gminy do zgłaszanego wniosku pod budowę dróg w ramach programu rozwoju dróg 
samorządowych. W drugiej kolejności jest do realizacji ul. Powstańców Śląskich etap II po ul. Łąkowej 
w Świętej Katarzynie. 
Radna Katarzyna Nowak-Pokorny dopytała o zmianę technologii wykonania ulicy, czy jakieś decyzje 
zostały podjęte? 
Zastępca burmistrza Lesław Kubik odpowiedział, że była rozmowa z projektantem i jest zlecone 
przygotowanie trzech wariantów innych niż ten podstawowy w ważnej dokumentacji projektowej.. 
 
Radna Anna Schindler złożyła zapytanie w związku z informacją od mieszkańców Osiedla Słoneczne 
Groblice o złym stanie drogi na ulicach Różanej i Pogodnej oraz w jakim terminie będą równane 
nawierzchnie tych dróg? Prośba o pisemną odpowiedź. Oraz zapytanie dotyczące nieotrzymania w 
przepisowym terminie odpowiedzi na zapytanie złożone podczas sesji w dniu 19 września 2019 r. 
Ponowiła pytanie czy opublikowanie w dniu 26 sierpnia 2019 r. na stronie Biuletynu Informacji 
Publicznej nieuchwalonej przez Radę Miejską w Siechnicach i nieopisanej, jako projekt strategii 
rozwoju Gminy Siechnice 2030+ było zgodne z prawem. 
 



Radna Jolanta Olczak zapytała o podpisane porozumienie z koleją, na przejazd samochodów  
o pojemności 12 ton ul. Kolejową, Szeroką i Poprzeczną w Radwanicach. 
Zastępca Burmistrza Lesław Kubik odpowiedział, że było podpisane takie porozumienie. Nie utraciło 
ono ważności. Zostało wydane upoważnienie do obsługi komunikacyjnej budowy zakładu na końcu 
ulicy Kolejowej. Po sięgnięciu do tego uzgodnienia zostanie precyzyjnie przedstawione. 
Radna Jolanta Olczak zwróciła uwagę, że jest to istotne, ponieważ ul. Kolejowa jest to droga, którą 
trudno wjechać na krajówkę i jest tam bardzo niebezpiecznie.  
Zastępca burmistrza zapytał czy w ostatnim czasie zauważono istotne natężenie ruchu związane  
z działalnością zakładu. Inwestycja została zakończona i nie docierały żadne sygnały, że w związku  
z uruchomieniem tego zakładu, który obsługuje tylko koleje, zauważono wzmożone natężenie ruchu. 
Radna Jolanta Olczak odpowiedziała, że jeszcze nie, ale mieszkańcy obawiają się, że takie 
samochody będą stwarzały niebezpieczeństwo tym bardziej, że jest tam klub i boisko Orlik.  
Radna zwróci się na piśmie z prośbą o wyjaśnienie. 
 
Radny Piotr Gądziński zwrócił się z pytaniem do Skarbnik, że nie pamięta rozmowy w sprawie 
deklaracji w zakresie PPP. 
Skarbnik Krystyna Chmura odpowiedziała, że deklaracja była złożona przez Przewodniczącego 
Komisji Gospodarczej i Rozwoju Gminy. 
Radny Piotr Gądziński złożył w swoim imieniu interpelację o udostępnienie protokołu z odbioru 
końcowego rozbudowy Szkoły Podstawowej w Żernikach Wrocławskich 
 
Radna Maria Sulikowska zadała pytanie dotyczące monitoringu terenu sportowo-rekreacyjnego  
w Iwinach. Zadanie było wpisane do budżetu na 2019 rok i jakie są losy tego monitoringu. Czy 
realizacja jest możliwa w tym roku? 
Zastępca burmistrza Lesław Kubik odpowiedział, że realizacja tego monitoringu nie jest możliwa w tym 
roku. Projekt funkcjonował na terenie rekreacyjnym przy bunkrach inaczej niż był zaprojektowany. 
Należy zrobić nowy projekt zagospodarowania dla tego terenu, który ureguluje to, co zostało zrobione. 
Wpłynął wniosek żeby przy projekcie ul. Zacisznej doświetlić teren sportowo-rekreacyjny. Na tym 
etapie projektowane jest i będzie kompleksowo całe zagospodarowanie pozostałych elementów małej 
architektury. Rozwiązanie koncepcyjne będzie elementem składowym projektu oświetlenia terenu  
i projektu monitorowania. 
Radna Maria Sulikowska powiedziała, że w wieloletniej prognozie finansowej brak jest wpisu, jako 
projekt terenu sportowo-rekreacyjnego. 
Zastępca odpowiedział, że Burmistrz wraz z Panią Skarbnik pracują jeszcze nad budżetem i będzie  
ujęty projekt. 
Radna Maria Sulikowska dopytała o losy bezpiecznego przejścia dla pieszych przy ul. Brochowskiej  
u zbiegu ul. Koreańskiej. Czy jest projekt tego przejścia? 
Zastępca burmistrza Lesław Kubik odpowiedział, że projektu jeszcze nie ma.  
Pani radna Maria Sulikowska zapytała o recykling ziemi pomiędzy ul. Lipową a Miodową po byłej 
oczyszczalni oraz miejsce między rowem a Urbanem jest nasyp ziemi hamujący odpływ wody do 
rowu. 
Zastępca burmistrza Lesław Kubik odpowiedział, że bezpośrednio do urzędu nie wpłynęła taka 
informacja. Zostanie to zgłoszone na policję w sprawie ustalenia, kto na tą działkę wszedł i dokonał 
tych robót. Działania zostaną podjęte po otrzymaniu informacji, kto dokonał częściowego demontażu 
tej oczyszczalni. Natomiast w sprawie nasypu ziemi w tej chwili nie odpowie. Wydział Komunalny 
przedstawi szczegółową informację. 
 
Radna Katarzyna Nowak Pokorny chciała dopytać o chodnik od ul. Słonecznej do WOW, jak wygląda 
sytuacja. 
Zastępca burmistrza odpowiedział, że jest ogłoszony kolejny przetarg. 
 
Ad.13. 
Radny Jakub Kłosiński złożył wnioski w sprawie przeprowadzenia równania oraz naprawy nawierzchni 
dróg zlokalizowanych w Radwanicach dot. ul. Tęczowej i ul. Łąkowej oraz wniosek o wykonanie 
podjazdu dla osób niepełnosprawnych w lokalu wyborczym w Radwanicach. 

Radna Anna Schindler złożyła wniosek o udostępnienie wniosku aplikacyjnego projektu pn. 
„Realizacja pilotażowego projektu wdrażania rozwiązań Smart City dla gminy Siechnice  
z uwzględnieniem strategii rozwoju gminy” oraz odczytała i złożyła pisemne oświadczenie dotyczące 
przebiegu sesji w dniu 19 września 2019 r. - załącznik do protokołu. 



Radna Barbara Jarząbek złożyła petycję w imieniu mieszkańców ul. Zacisze w Siechnicach  
o zwiększenie poziomu bezpieczeństwa na ul. Zacisze od numeru 13, 15 do ul. Ks.S.Danickiego  
w Siechnicach. 

Radny Marek Rorat złożył wniosek do przewodniczącego Rady o udostępnienie listy obecności oraz 
protokołu z posiedzenia Komisji Skarg i Wniosków, która odbyła się przed sesją nr XIV/19  
w dniu 25.09.2019 r. 
Nawiązał również do wniosku Sołectwa Smardzowa informując, że to wniosek do funduszu sołeckiego 
na wykonanie projektu oświetlenia ul. Jagodowej a nie na budowę i nie rozumie uchylenia tego 
wniosku. Realizacja projektu zajmuje rok, czasami półtora i sołectwo ma pełne prawo złożyć wniosek. 
Nie jest żadną argumentacją brak wpisu do wieloletniej prognozy finansowej czy do budżetu na 
przyszły rok. Jeżeli brak zgody na uchwałę to powinno się zaproponować jakieś inne rozstrzygnięcie 
chociażby lampy solarne, które są tańsze. Bezzasadne jest uchylenie wniosku Rady Sołeckiej, który 
przegłosowany jest przez mieszkańców. 

Radna Alina Kłosowska złożyła wniosek o zorganizowanie wizji lokalnej na terenie budowy szkoły 
podstawowej w Siechnicach w celu zaczerpnięcia wiedzy o aktualnym stanie i zabezpieczeniu 
budowy. Odpowiedź należy przesłać na wskazany we wniosku e-maila. 

Radny Piotr Gądziński złożył wniosek o wyrównanie drogi szutrowej na ul. Brzozowej celem poprawy 
dojazdu do nowego przedszkola WEDANEK oraz wniosek do przewodniczącego Rady Miejskiej  
o publiczne przepytanie wszystkich członków Komisji Budżetu będących na posiedzeniu, na którym 
radna Anna Schindler deklarowała, iż posiada dokument o wpłacie 80 tys. na budowę drogi w 
Zębicach. 

Radna Elżbieta Świech składa wniosek o zorganizowanie bezpiecznego dojścia do hali sportowej  
w Świętej Katarzynie w związku z prowadzonymi pracami ziemnymi przez wykonawcę rozbudowy 
szkoły.   

Radny Piotr Nowiński wskazał na potrzebę naprawy lustra drogowego na ul. Staszica, które zostało 
zniszczone. Brak lustra utrudnia wyjazd z osiedla. 

Radna Katarzyna Nowak Pokorny zgłosiła, że otrzymała informację od sołtysa Zębic, że złożył pismo 
do przewodniczącego Rady z prośbą o jego odczytane na sesji. 
Przewodniczący odpowiedział, że nie ma sołtysa na sesji, któremu chciał udzielić głosu, więc na to 
pismo zostanie udzielona odpowiedź pisemna. 

Radna Katarzyna Nowak Pokorny zgłosiła akces przeczytania tego pisma. 
Przewodniczący odpowiedział, że nie jest to konieczne. 

Po wyczerpaniu porządku obrad, przewodniczący Rady Miejskiej w Siechnicach Roman Kasprowicz 
zamknął sesję. Obrady trwały od godz. 8

00
 do 10

16
. 

Protokołowała 
I.Pietrzak 
 


